
 

Ravsted Børneunivers 

Mødeindkaldelse 
Emne: Fællesbestyrelsen 

 
Dato: Mandag den 21. august 2023  
Tid: 19:00 – 21.30 
Sted: Ravsted Børneunivers 
Kage: Randi Carstensen 
 
  

Deltager ved mødet: 
Michael Holm 
Karina Metcalfe 
Lene Johannsen 
Henrik Sams 
Christian Carstensen 
Pia Blaudzun 
Randi Carstensen 
Louise Nielsen 
Nicoleta Vulpe 
Tine Svane 
Ida Lauritzen 
 
Fraværende: 
Åse Lavrsen 
 

Dagsorden: Tid: Referat: 

Nyt fra elevrådet 5 min Vi har fået ny elevrådsformand fra 5. årgang – 
Stella.  
Mads Madsen er blevet næstformand.  
Nyt fra elevrådet:  
Der er kommet et bud på bordtennisbord, men 
elevrådet vil ikke sælge det. 
Jan har kreeret et nyt svingestativ ude på 
græsset, som bliver flittigt brugt.  
Elevrådet forbereder sig på at skulle sælge kage 
og kaffe til sommerfesten.  
De snakker om at afholde et arrangement – 
måske et loppemarked, så elevrådet kan lære 
at planlægge og afholde arrangementer. 
Formålet er også at ”skabe liv, samling og 
fællesskab” – og kan elevrådet samtidig tjene 
lidt til deres kasse er det fint… 
Prøver igen, selvom der manglede opbakning 
sidste år.   
De vil muligvis gå rundt i klasserne for at høre 
hvad der skal til for at de deltager i 
arrangementet og reklamere mere. Måske skal 
der åbnes op for at børnehavebørn må få en 
bod og måske skal den tyske skole inviteres.  
 
Stella og Mads skal i september (og løbende 
henover skoleåret) til Aabenraa til møde med 
fælleselevrådet, hvor de skal møde andre 
elevrådsformænd, og der skal udnævnes en 
fælleselevrådsformand.  
 
 

https://ravstedboerneunivers.aula.dk/


Spørgsmål til elevrådet:  
Oprydning efter byfest – hvilken årgang skal 
stå for det?  
Byrådet plejer at kontakte elevrådet. Hvis det 
sker, skal det så være 6. klasse, så de kan holde 
en afslutningsfest for pengene? Der snakkes 
om hvorvidt 6. klasse kan nå at få pengene fra 
byfesten udbetalt inden de går ud? Måske det i 
stedet skulle være 5. Klasse? 
 
Var der mange der stillede op til valget? 
Der var mange der endte med at stå lige ved 
valget, efter der var fundet en formand og 
næstformand – dermed en del suppleanter, da 
de deles om 3. Pladsen. De fordeler posten 
over året, så der er 2 suppleanter ad gangen.  

Godkendelse af referat  1 min  

Forslag til kommende møder (datoer) 5 min 12. september, 11. oktober, 16. november, (4. 
december), 16. januar, 21. februar, 21. marts, 
22. april, 21. maj, valgaften 29. maj og sidste 
møde 10. juni. 

360ᵒ Ravsted Børneunivers, Åse og Karina (evt. 
Michael) 

30 min Dagplejen: 
Monica har fået 2 nye børn. De skal have en 
rolig start, derfor ser vi ikke Monica så meget 
den næste tid.  
Ingelise er lige kommet af med et barn og har 
fået et nyt. Da begge plejemødre har små, nye 
børn, er Legestuen (tirsdage) ikke helt startet 
op endnu efter sommerferien.  
De er blevet rigtig gode til at ligge billeder på 
Facebook af diverse ting de laver/oplever.  
 
Børnehaven: 
Der er startet en ny struktur – 2 grupper i 
stedet for 3. Det går ok, men der er skåret ned 
på personaletimer, det skaber udfordringer.  
Sidste personale møder først 9.30, først der er 
det muligt at gå ud i grupperne.  
Der er skåret 11 personaletimer ugentligt.  
Det er desværre realiteterne, da børnetallet er 
som det er - faldende. Ingen 
minimumsnormeringer i Aabenraa kommune.  
4 mand på arbejde til 25 børn. I forhold til 
andre institutioner er vi ikke hårdt ramt 
personale-normeringsmæssigt. 
 
Spørgsmål:  
Er der forslag til en bedre fordeling – f.eks. 
lukkedage?  
Der må max være 12 lukkelage om året, så det 
kan der ikke varieres i.  
Kan pensionister være en hjælpende hånd?  
De må ikke indgå i normeringen. Men ellers 
kunne det godt tænkes at det kunne være en 
hjælp.  
Har der været børn fra store klasser til at 
hjælpe til i børnehaven om eftermiddagen?  



Det har der ikke været, og hvis det skal være 
lønnet er der ikke budget til det. Måske kunne 
man finde nogle frivillige, der kunne hjælpe til 
om eftermiddagen.  
De ansatte er ved godt mod, men det er svært 
hvis de skal gå mere på kompromis med deres 
arbejde.  
Ingen tidlig åbning i børnehaven længere. 
Åbningstid er 06.30 (tidligere 06.15) 
 
Karina har fået muligheden for at uddanne sig 
til praktikvejleder – så kan vi få studerende til 
universet. Hun ønsker at starte op med at få 
studerende for at løfte sin egen faglighed.  
 
Michael; Vi skal finde balancen mellem at være 
spændt for på børnetal, men samtidig stadig 
prioritere at udvikle os.   
Karina vil næsten være væk hver torsdag, men 
der tiltræder vikar i Karinas fravær. 
 
Øvelsespraktikanter skal ikke have løn. 
Karina må tage imod studerende når hun er 
færdig med uddannelsen som praktikvejleder, 
som tager ca. 4 mdr.  
 
Derudover skal 2 personaler fra børnehaven på 
fyraftenskursus – emnet er leg og 
deltagelsesmuligheder.  
 
Skolen:  
God skolestart – de nye klasser er godt på vej til 
at finde hinanden i de nye konstellationer. 
Ungerne er glade for at komme i skolen. De 
kommer hjem med lidt flere hudafskrabninger 
pga. det lejede udstyr  (SFO) – men der er god 
stemning. 
 
Forslag:  
Skolestart på en søndag, så alle forældre kan 
være med?  
Inden man tænker på at gå videre med den 
tanke, skal man starte med at spørge dansk 
lærerforening i forhold til om det er lovligt.  
 

Skrivelse til Børn og Udd. udvalget 15 min Gennemgang og rettelser til skrivelsen.  
Skrivelsen bliver underskrevet. 
 

Kage   

Kommissorium forum - Randi 5 min Udvikling af skoler: Vi er lidt dårligt 
repræsenteret, da det Høje Kolstrup der skal 
repræsentere os. Det giver ikke et retmæssigt 
billede. Randi ville gerne have været en 
repræsentant.  
 
Skal vi skrive til dem at vi føler os dårligt 
repræsenteret?  



Enighed om at lave et lille skriv om vores 
bekymring. 
 
 

Diverse fra Michael 
- Forældres egenbetaling (lejrskoler) 
- Gymnastikgulvet 
- Madordning/Madpakken fra Tønder 

lukket, hvad gør vi… 
- Skoledel i Bylderup ultimo juni 

(makerspace-rum)  
 

30 min  
Det er snart tid til lejrskole på Bornholm. Der vil 
være en egenbetaling (for mad) - 100 kr. pr. 
døgn/overnatning. Stigende pris pga. stigende 
kostpriser. Det er op til bestyrelsen at afgøre 
beløbet. Bestyrelsen er enige om 100 kr. pr. 
overnatning er fint.  
 
Sagen om gymnastikgulvet…reparation bliver 
sat i gang til april. Henrik skaffer materialer til 
støjreduktion. Gulvet bliver brækket op og der 
bliver støbt noget nyt beton. Det forventes at 
tage 6-8 uger.  
 
Madordning:  
Det vurderes at 35-40 børn/elever deltog pr. 
gang  i madordningen.  
Kan det have indflydelse på trivslen blandt 
eleverne, at det ikke længere er en mulighed?  
Måske spørge Letkøb om de kan levere noget 
fra frost?  
En skolebix – er der stemning for det?  
Evt. hjemmebag fra forældrene eller 
fællesbagning som i Bylderup skole.  
Evt. være 4-5-6 klasse der skal stå for en bix, en 
gang ugentligt.  
Michael tager det med til elevrådet hvad der er 
stemning for, samt hører hvad der evt. er af 
muligheder fra Bylderup.  
 
Lærerne var ultimo juni på Bylderup Skole og se 
deres Makerspace-lokale, som skal inddrages i 
undervisningen i et eller andet omfang i løbet 
af skoleåret.  
 
 

Jubilæum – 100 år, til december 20 min  
Skal julefest og jubilæum holdes sammen? 
Argumentet imod er, at til et jubilæum kommer 
der mennesker ude fra, hvor julefesten 
primært er for RBU’s nuværende forældre, 
børn og elever.  
Der er ikke stemning for at det skal holdes 
sammen.  
Julefesten er torsdag den 7. december.  
 
Mange forslag ift. hvad vi ønsker med det her 
jubilæum, som officielt er primo december  
(Michael følger op ang. konkret dato…) 
Skal vi vente til foråret? 
Skal det være et lille eller stort arrangement? 
 
 



Forslag: 2 går i udvalg med Michael og Bjarne 
Kling. Han vil gerne holde et mini-foredrag og 
måske lave en lille udstilling med billeder. 
Udvalget arbejder på arrangementet og 
beslutter hvor omfattende det skal være, og 
hvad der skal ske (dato/indhold/hvem indbydes 
osv) 
Valgt til jubilæums-udvalg: Henrik og Pia.  
 
 

Opfølgning på diverse fra sidste år (se evt. 
seneste referat sendt til jer medio juni) 

- slogan,  
- Karina ang. læring-leg samt 

tilsynsmøde/rapport 
- må elever forlade skolens område 

(elevråds-forespørgsel/Hvad må 
Bylderup-eleverne) 

15 min - Slogan til universet:  
Forslag; 
En oplevelse for livet/minder for livet 
Det naturlige valg 
Naturligvis et godt skridt 
Fællesskab og læring i fællesskab 
Skaber de bedste muligheder 
Den bedste start til læring 
Læring, luft og leg 
 
Michael laver et opslag på aula hvor alle (børn-
elever-forældre) inviteres til at komme med et 
bud på vores kommende slogan. Bestyrelsen 
vælger de bedste bud ud, som bliver 
præsenteret og kommer til afstemning til 
sommerfesten. 
Vinderen får en præmie.  
 
- Karina viser planche over ”Har I bare leget i 
dag?”  Så det synliggør at leg udvikler børn og 
at de lege børnene leger ikke er tilfældige.  
Hvad ligger der i legen? 
Social samspil 
Gennem leg udvikler børn sig.  
 
Forskellige typer lege 
Tumleleg 
Rolleleg 
Undersøgende/udforskende leg – når ting er 
frit tilgængelige, så de selv har mulighed for at 
udfordre. 
Regelleg – f.eks. gymnastiklege 
Fantasi og symbolleg: Man gør som om ting er 
nogle andre ting.  
Konstruktionsleg: Udfordret udendørs, derfor 
er der indkøbt brædder til at bygge hus med.  
 
Planchen kunne evt. forstørres og hænges op i 
børnehaven, så forældre kan se hvilke 
udviklingsmuligheder der er i leg.  
Karina sender planchen til Henrik, som printer.  
 
Tilsynsrapport og opfølgende møde: det var 
ultimo juni, lige inden sommerferien 
2 konsulenter fra kommunen samt Karina og 
Michael. 
 



Børnehaven: 
De så på hvordan børnehaven har arbejdet 
med fokusområderne.  
De var godt tilfredse med arbejdet. De havde 
set og oplevet en hel masse gode ting.  
Godt sammenspil mellem børn og voksne – god 
kommunikation med åbne spørgsmål. 
 
Slog ned på 2 ting 
Sprogvurderinger på forkerte tidspunkter. Børn 
med fremmedsprog har ikke kunnet 
gennemføre test.  
Involvering i udarbejdelse af læreplan. 
 
 
 
Det går godt: 
Forældre bliver set, man kan ikke snige sig ind. 
Man bliver altid mødt/imødekommenhed. 
Ingen berøringsangst.  
Lyttende og imødekommende overfor børn 
Rigtig god stemning blandt børn og voksne 
De ansatte er gode til at justere dagen efter 
børnene.  
Navigerer i at opfylde børnenes behov og at 
alle har deltagelsesmuligheder.  
 
Sørger for at et barn der ikke ”shiner” i en 
opgave, kan shine og opleve mestring i en 
anden.  
 
Fortsætte den gode kontakt til PPR, og 
specielkonsulenter.  
 
Gode til kollegial sparing.  
 
Dagplejen:  
Det går meget godt.  
Anne Marie laver et formelt, enkelt skema så 
hun kan dokumentere f.eks. relationer og 
stemninger. 
Så kan tilsynet se hvad der har været fokus på 
og hvad man har observeret.  
Der bliver ikke ændret i det Anne Marie gør ved 
tilsynene, der skal blot dokumenteres mere.  
 
Den nye tilsynsrapport ligger på Ravsted 
børneunivers’ hjemmeside. 
Skuffende indhold i rapporten i forhold til hvor 
meget ros børnehaven fik på dagen. Der er 
også kommet en intern rapport, der ikke er 
offentlig.  
 
- Må børnene forlade skolens område?:  
Michael har spurgt hvad de må i Bylderup.  
De må IKKE forlade skolens område. Kun ved 
specielle anledninger hvor de har fået lov. De 



 
 

 

 

 

vil vide hvor eleverne er i skoletiden, da de har 
ansvaret for dem.  
Umiddelbart lukkes den her. Vores elever må 
IKKE forlade skolens område i skoletiden. 

Evt. 
- Frugtordning - Nicoleta 
- Fællesarr. 9. sept (efter arbejds-

formiddag) 
- Skriv fra borgerforening  
- Reklame BH – Tine 
- Fællesarrangement 
- Kontaktpersoner for de forskellige 

årgange 

 - Frugtordning:  
Før Corona var der frugtordning i børnehaven, 
hvor forældre betalte ind til en fælles ordning – 
kan det komme op at køre igen?  
Klart nej fra børnehaven,  med mindre der 
kommer forældre og står for det. Der er ingen 
ressourcer til at forberede frugten til børnene.  
 
- Skriv fra borgerforening:  
Borgerforeningen mangler hjælp til støtte og 
nye ideer til velkomst til nye borgere.  
De vil aflevere piercer, der fortæller om 
mulighederne i Ravsted til alle nye borgere.  
Har støtteforeningen fået samme besked? Pia 
vil høre Frederik… 
Kan fællesbestyrelsen lave en lille folder/et ark 
der kan deles med ud?  
 
- Reklame BH: læner sig op ad det 
borgerforeningen gør.  
Måske kunne BH gøre det samme, for at 
reklamere for BH til tilflyttere. Sammenhæng 
med den hjælp støtteforeningen spørger til.  
Det er svært at finde ud af om der kommer 
nogle tilflyttere med børnehavebørn til byen. 
Det er mund til mund metoden.  
 
- Der vælges 2 personer til at planlægge 
fællesarrangementet efter arbejdsdagen den 9. 
sept.   
Vi skal hjem til Pia ca. Kl. 15.  
Forslag:  
Lille fællesarrangement/happening som 
efterfølges af middag.  
2 personer til planlægning: Pia og Nicoleta. 
 
 
- Kontaktpersoner for de forskellige årgange:  
Dagpleje: Nicoletta 
Børnehave: Pia og Henrik 
0. klasse: Randi 
1-2. klasse: Ida og Tine 
3-4 klasse: Christian og Lene 
5-6 klasse: Louise 
 



 


